
Or.0063-7-8/10

P r o t o k ó ł  Nr 8/10
ze wspólnego posiedzenia Komisji Kultury i Sportu oraz Komisji Gospodarki 

Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska, odbytego w dniu 
20 września 2010r. w godz. od 1000 do 1115.

Obecni na posiedzeniu:

– członkowie Komisji Kultury i Sportu:
1. p.Maria Błoniarz-Górna - Przewodnicząca
2. p.Kazimierz Jaruszewski
3. p.Bogdan Kuffel
4. p.Gabriela Wegner
5. p.Marek Czajka
6. p.Józef Skiba
7. p.Marcin Wenta
8. p.Józef Kołak

Komisja składa się z 8 członków, obecnych na posiedzeniu – 8, stwierdzono 100% quorum i Komi-
sja jest władna do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.

– członkowie Komisji Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska:
1. p.Antoni Szlanga - Przewodniczący
2. p.Józef Skiba
3. p.Renata Dąbrowska
4. p.Marek Czajka
5. p.Bogdan Kuffel
6. p.Gabriela Wegner
7. p.Edward Gabryś
8. p.Józef Kołak
9. p.Dariusz Folerzyński

Członkowie Komisji nieobecni:
1. p.Stanisław Kowalik - usprawiedliwiony

Komisja składa się z 10 członków, obecnych na posiedzeniu – 9, nieobecny – 1, stwierdzono qu-
orum i Komisja jest władna do podejmowania prawomocnych opinii i wniosków.

– spoza Komisji:
1. p.Arseniusz Finster - Burmistrz Miasta
2. p.Barbara Biesek - Dyrektor Zespołu Szkół Specjalnych
3. p.Jacek Marczewski - Dyrektor Wydziału GP
4. p.Jarosław Rekowski - Dyrektor Wydziału Km
5. p.Jerzy Erdman - Portal internetowy chojnice.com
6. p.Danuta Niedzielska - „Czas Chojnic”
7. p.Marta Janiszewska - Portal internetowy chojnice24.pl
Osoby spoza Komisji wymienione w punktach 1-2 brały udział w części posiedzenia.

Wspólne posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Miesz-
kaniowej i Ochrony Środowiska Pan Antoni Szlanga, powitał wszystkich zebranych członków Ko-
misji, pracowników Urzędu Miejskiego oraz media. Zaproponował poniższy porządek posiedzenia:

1. Analiza materiału sesyjnego.
2. Rozpatrywanie spraw bieżących.

Porządek posiedzenia przyjęto przez aklamację.



Przewodnicząca Maria Błoniarz-Górna – jest na naszym posiedzeniu Pan Jerzy Erdman i bardzo 
proszę o krótkie przedstawienie swojego pomysłu dla naszej Komisji. Stosowne pismo zostało zło-
żone, ale proszę autora o przedstawienie problemu – pismo w załączeniu.

– Pan Jerzy Erdman   – dziękuję za udzielenie mi głosu. Intencją wniosku było znalezienie miej-
sca dla zbiorów, które pojawiają się sporadycznie w różnych miejscach, na przykład rok temu 
w czerwcu wystawa o PRL, była ciekawa wystawa na temat 20-lecia samorządu terytorialnego 
w Chojnickim Domu Kultury, jeszcze trwa do końca września we Wszechnicy bardzo ciekawa 
wystawa na temat rocznicy Sierpnia 80. Te wystawy, niestety, wracają po zakończeniu czasu 
ich trwania, wracają na strychy, do piwnic, do prywatnych zbiorów i widząc, co się z tym dzie-
je, widząc, że Chojnickie Muzeum Regionalne nie ma miejsca na rozbudowę swojej oferty, 
swojej kolekcji o ten okres rzuciłem pomysł, żeby pomyśleć nad siedzibą na miejskie muzeum, 
które by objęło okres historii miasta ten najnowszy od II wojny światowej. W Muzeum w Bra-
mie Człuchowskiej historia naszego miasta kończy się latem 1939 roku, już wrzesień 1939 rok, 
czas okupacji nie są uwzględnione, nie można nic tam o tym zobaczyć, dowiedzieć się. Oczywi-
ście pomijam sprawę sztuki współczesnej, malarstwo i te rzeczy, które oczywiście istnieją, ale 
nasza młodzież, która chciałaby zobaczyć jakąś wystawę, jakieś eksponaty, jakieś dokumenty, 
fakty, zdjęcia z okresu właśnie najnowszego, dotyczącego także okresu po roku 1945, czyli 
okres PRL i późniejszy ma tylko okazję przy okazji jakichś sporadycznych wystaw, które są 
bardzo ciekawym wydarzeniem, bardzo się cieszę, że są tacy zapaleńcy jak Pan Reszkowski, 
czy młodzież z LO, czy inni, ale myślę, że trzeba by pomyśleć nad konkretną siedzibą, gdzie te 
zbiory by znalazły miejsce na stałe. Nie wiem, czy mój pomysł mówiący o tym, żeby wygospo-
darować troszeczkę miejsca w Centrum Kultury ma sens, może to już jest za późno, nie wiem, 
nie jestem fachowcem od tych rzeczy, ale myślę, że by trzeba pomyśleć, żeby w następnej ka-
dencji, nie mówię, żeby wybudować coś, może coś adaptować, może w kompleksie po byłym 
szpitalu, może tam istniejąca szkoła wyższa nie potrzebuje tylu pomieszczeń, może chce z ja-
kichś zrezygnować, nie wiem, nie kontaktowałem się z właścicielami tego obiektu. Myślę, że to  
jest ważna rzecz dla naszego miasta.

– Przewodnicząca Maria Błoniarz-Górna   – rzeczywiście pomysł jest godny naszego rozważa-
nia i mamy historię do roku 1939, nie mamy od roku 1939 do chwili obecnej, w związku z tym 
poproszę,  aby Pan Przewodniczący Komisji  Gospodarki  Komunalnej  sformułował  stosowny 
wniosek.

– Przewodniczący Antoni Szlanga   – myślę, że należy rozważyć pozyskanie lokalu i zorganizo-
wanie muzeum historii najnowszej naszego miasta.

Połączone Komisje: Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej i Ochrony Środowiska 
oraz Kultury i Sportu proszą o rozważenie możliwości pozyskania stosownego lokalu 
na zorganizowanie muzeum najnowszej historii naszego miasta.

- 10 za (jednogłośnie)

2


